
Milovníky bonsa-
jí čeká opět po dvou 
letech jihlavský svátek. 
Zdejší sdružení bon-
sajistů „Tlustá báze“ 
připravuje velkou 
výstavu tohoto umění. 
Hovořili jsme o něm 
s jihlavským pěstitelem 
a organizátorem Janem 
Bučilem. 

 Jiří Varhaník 

Kde jsou v současné době 
centra bonsajového umění 
na Jihlavsku?

Vedle Jihlavy jsou to Třešť, 
Telč nebo Humpolec. Jako Tlus-
tá báze jsme volné sdružení 

pěstitelů, nemáme v něm žád-
né funkce. Co do zaměření je 
to na Jihlavsku hodně pestrá 
záležitost: venkovní i vnitř-
ní, listnaté i jehličnaté rostli-
ny, zastoupeno tu máme hodně 
druhů rostlin. Jdou nám tady 
dobře například smrky, které v 
jiných oblastech neprosperují.    

Co konkrétně lidé uvidí na 
výstavě v křížové chodbě 

Hotelu Gustav Mahler? 
Nebude to tentokrát celostát-

ní akce, přestože ji zaštiťuje 
Česká bonsajová asociace. 

Co se týče stromů, budeme 
jich mít letos okolo šedesátky 
a očekáváme vysokou kvalitu. 
Jmenovat mohu třeba javor dla-
nitolistý od Jirky Kalába, což je 
výjimečná rostlina. 

Podle mě je takových 50 až 
60 let stará, má úžasnou atmo-
sféru, je to opravdu nádherný 
strom. Lidé také uvidí kolem 
dvacítky exponátů japonského 
umění suiseki (pozn. red.: umě-
ní pohledových kamenů). Bude-
me mít zastoupeny i japonské 
originály. 

(Pokračování na str. 9)

Únik 
Dobry den!!! Jsem velmi rad, 

ze mam moznost psat pro 
vas. Jmenuji se Anastasiya, ale 
muzete jen Nastya. Rad bych 
se s vami setkat. Najit spolecne 
zajmy a temata pro komunika-
ci. Doufam, ze se vam libi moje 
fotka. Cekam na vasi odpoved s 
velkym ocekavanim. Nastya.

Tak takový krásný e-mail 
jsem dostal. A k němu i fotku 
půvabné krasavice s tklivým 
pohledem. Fakt na tyto mejly 
neodpovídám. Jen se vždy tro-
chu podivím, odkud ta Nastya 
má mou adresu. Od včerejška 
se už ale nedivím. V rádiu říka-
li, jak kterýsi mobilní operátor 
přiznal únik dat. Její zaměst-
nanec ukradl tisíce adres a pak 
je prodal. Možná někdo prodá-
vá i mejlové adresy. A věří, že 
lidé s Nastyou po boku (za niž 
se beztak vydává nějaký vou-
satý Abdul) uniknou z šedivé 
reality života. Ale pozor, kdo 
na takový e-mail Nastyi skočí, 
zadělává si na velký průšvih – 
přinejmenším na únik svých 
peněz. Petr Klukan 
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Jan Bučil: Bonsaje jsou umění, 
 které přesahuje lidský věk

ZÁVODNÍK RADEK ŠERÝ z Pávova bojuje při sobotní kvali ikaci na inále Eurojack 2016 v disciplině Ruč-
ní pila.  Foto: Jiří Varhaník 

JIHLAVA (jv) - Velký zájem 
publika provázel i letos jihlav-
ský podnik cyklu dřevorubec-
kých závodů Eurojack na jihlav-
ském amfiteátru.

V sobotu se konala na letním 
kině kvalifikace spolu s šestým 
ročníkem festivalu minipivova-
rů, v neděli odpoledne čekalo 
nejlepší závodníky finále. 

Vedle dalších disciplin byly 
k vidění  a slyšení  např. silné 

závodní motorové pily Power-
saw, ale i ty klasické, jednomuž-
né. V této disciplině závodník 
odřezává kotouč ze špalku o 
průměru 40 cm, zatímco jeho 
pomocník maže pilu v řezu ole-
jem a klínem otevírá řez. 

Nejen v tomto závodě se před-
stavil po boku borců z Rakous-
ka, Švýcarska, Francie nebo 
Švédska také Radek Šerý, urost-
lý mladý závodník z Pávova na 

Jihlavsku. V kvalifikaci bohužel 
skončil patnáctý, tedy jedno 
místo od postupu do finále. 

Jak ale potvrdila šéfka závo-
du Jacqueline Sílová, zúčast-
ní se Šerý i posledních závodů 
seriálu Eurojack 2016, které 
se konají o posledním červen-
covém víkendu v Německu. 
Absolutním vítězem jihlavské-
ho závodu byl v neděli vyhlášen 
Rakušan Armin Kugler.

Jihlavák Radek Šerý skončil
v Eurojacku těsně pod fi nále

JIHLAVA (pab) – Kdo se v těch-
to dnech pozorně zadívá na 
hodiny na Bráně Matky Boží, 
uvidí jeden závažný nedostatek. 
Neukazují čas, a ani nemohou. 
Na ciferníku obřích hodin totiž 
chybí obě rafičky. 

„Při nedávné výměně hodi-
nového stroje bylo zjištěno, že 
ručičky hodin byly naprasklé,“ 
informoval mluvčí jihlavské 
radnice Radek Tulis. Podle jeho 
slov by jejich výměna a pozla-
cení měly být hotové do měsí-
ce. „Předpokládaná cena opra-
vy se pohybuje okolo deseti tisíc 
korun,“ dodal Tulis.  

Hodiny na Bráně jsou bez rafi ček

HODINY na Bráně Matky Boží 
nebudou přibližně měsíc uka-
zovat čas. Vyměňují se jejich 
rafičky. Foto: Pavel Bajer

Žďársko, Třebíčsko
i Pelhřimovsko má své 
zástupce mezi výherci 
v hlavních kategoriích 
krajského kola soutěže 
Stavba roku 2015. 

 Antonín Zvěřina

Titulem Stavba roku Kraje 
Vysočina 2015 se může pyšnit 
revitalizace Palackého náměstí 
v Počátkách, výrobní areál ISO-
BAST v Moravských Budějovi-
cích, městské lázně v Novém 
Městě na Moravě a dvě stavby 
z Třebíče - Ekotechnické cent-
rum Alternátor a přestupní ter-
minál. Výsledky byly odtajněny 
včera večer na Zámku ve Valči.

„Letošní 14. ročník pořádal spo-
lek Stavba Vysočiny ve spoluprá-
ci s krajskou reprezentací Svazu 
podnikatelů ve stavebnictví ČR 
a České komory autorizovaných 
inženýrů a techniků činných ve 
výstavbě a s Krajem Vysočina,“ 
uvedl předseda hodnotící komise 
Martin Pertl. 

Revitalizace Palackého ná-
městí v Počátkách byla vyzna-
menána za řešení, které přispělo 
ke sjednocení a celistvosti dané-
ho prostoru při respektování his-
torických souvislostí. 

Třebíčský přestupní terminál 
u vlakového nádraží získal titul 
za žádoucí a přínosné řešení pro-
vázanosti autobusové a vlakové 
dopravy se zřetelem na budou-
cí dokončení daného prostoru 

Vysočina zná 
stavby kraje 2015

TŘEBÍČSKÉ CENTRUM Alternátor. PŘESTUPNÍ terminál v Třebíči.

MĚSTSKÉ LÁZNĚ v Novém Městě na Moravě.  Foto: archiv pořadatele                            

nádraží. U výrobního areálu ir-
my  ISOBAST Moravské Budě-
jovice porota ocenila výraznou 
architekturu, často opomíjenou 
u průmyslových staveb.

Třebíčský Alternátor byl 
dekorován za zhodnocení objek-
tu bývalé kotelny za účelem 
nabídky atraktivního programu 
pro nejširší veřejnost. 

„Byť není Alternátor zařízením 
města, rozšířil turistickou nabíd-
ku ve městě. Proto jeho dokonče-
ní vítáme,“ vyjádřila se už dříve k 
Alternátoru ředitelka třebíčské-
ho městského kulturního stře-
diska Jaromíra Hanáčková. 

V Novém Městě na Moravě se 
líbil elegantní a střízlivý výraz 
navržené architektury u měst-
ských lázní.

Odborná komise soutěže Stav-

ba Vysočiny – Stavba roku Kraje 
Vysočina, hodnotila 24 nomino-
vaných staveb, které byly rozděle-
ny do pěti kategorií  - Novostavby 
občanské vybavenosti, Rekon-
strukce staveb občanské vyba-
venosti, Revitalizace veřejných 
prostranství a prostoru, Doprav-
ní stavby a Průmyslové stavby. 
Vedle již zmíněných pěti hlavních 
cen v podobě titulů Stavba roku 
udělila také šest čestných uznání.

Jednalo se o rekonstrukci kole-
je č. 1 a 2 na trati Sklené nad 
Oslavou - Ostrov nad Oslavou na 
Žďársku, obchvat Příseky, mon-
tážní halu Spider v Pohledu na 
Havlíčkobrodsku, rekonstrukci 
Masarykova náměstí ve Velké 
Bíteši, rozhlednu Fajtův kopec 
u Velkého Meziříčí a zimní sta-
dion v Telči.


